

国际法研究

(双月刊)

二〇一四年第二期
(总第2期)

由《南海各方行为宣言》论“菲律宾诉中国案”

仲裁法庭之管辖权问题 宋燕辉(5)

试论历史性权利的构成要件 贾宇(33)

论《ICSID公约》仲裁裁决撤销程序的局限性 韩秀丽(49)

跨界环境损害的事前救济:国际司法实践研究 何志鹏 高晨晨(64)

美国联邦法院司法管辖权的收缩及其启示 杜涛(82)

论“加入议定书”在 WTO 法律体系中的定位 刘敬东(96)

WTO 是否允许成员追溯适用限制贸易的立法

——中国诉美国反补贴反倾销措施争端案专家组报告

相关争点评析 李政浩(109)

以“王道”观世界

——读《中国思想下的全球化管辖规则》有感 刘仁山(121)

CONTENTS

“The South China Sea Arbitration Case Filed by the Philippines against China”:	
A Discussion on Preliminary Objections to the Tribunal’s Jurisdiction	<i>Song Yann-huei</i> (5)
On the Constitutive Requirements for the <i>Historic Rights</i>	<i>Jia Yu</i> (33)
The Limitation of Annulment Proceeding of ICSID Convention Arbitral Award	<i>Han Xiuli</i> (49)
A Study on <i>Ex Ante Facto</i> Remedy for Transboundary Environmental Damage:	
The Perspective of International Judiciary	<i>He Zhipeng and Gao Chenchen</i> (64)
The Contraction of the Extraterritorial Jurisdiction of U. S. Federal Courts and Its Implications	<i>Du Tao</i> (82)
The Legal Status of “Accession Protocols” in the WTO Legal System	<i>Liu Jingdong</i> (96)
Retrospective Application of Laws: Is It Permissible Under the WTO Law?	
—An Analysis on Certain Issues in the Panel Report of “United States-Countervailing and Anti-Dumping Measures (China)”	<i>Li Zhenghao</i> (109)
Observing the World by the Ideology of “Heavenly Beneficence”	
—A Brief Review of <i>the Globalization of Jurisdiction Rules under the Chinese Philosophy</i>	<i>Liu Renshan</i> (121)